## 本篇资料的主要内容及来源

本篇资料反映了全省农业生产和农村经济的基本情况,主要包括农林牧渔业总产值、增加值,农村劳动力,主要农产品产量,农业机械年末拥有量,农村电气化以及农田水利建设等方面的统计资料。

本篇资料的统计范围包括省内所属的各种经济 类型、各个系统的全部农林牧渔业生产单位以及各 非农行业附属的农林牧渔业生产活动单位。军委系 统的农业生产(除军马外)也包括在内,但不包括 农业科学试验机构进行的农业生产。

本篇资料中2003年及以后年份的农林牧渔业

## **Brief Introduction**

Main Content and Source of Data

Data in this chapter show the basic conditions of agricultural production and rural economy, mainly including agricultural output, value added, rural labor force, output of main agricultural produces, cultivated land, agricultural machinery and basic construction on irrigation and drainage.

The coverage of the comprehensive statistical reporting includes all productive units of farming, forestry, animal husbandry and fishery and those related non agricultural affiliated units with various ownership and the activities of horse raising for military purpose and those undertaken by agricultural research institutions are excluded.

Since 2003, data on the gross output value and value added have been calculated under the new classification of economic activities. Crop plantation and other agricultural activities have been excluded according to the classification. Value of industrial

总产值、增加值按新口径计算。即取消农业中种植业和其他农业的分类,将原属于其他农业的农民家庭兼营商品性工业剔除,作为附记指标统计;林业中竹木采运统计范围由村及村以下改为全社会;增加农林牧渔服务业统计;2010年起执行2010《统计用品分类目录》,坚果类划归农业,采集野生植物划归林业。2007-2017年主要农产品的生产情况以及农林牧渔业产值等数据,以全省第三次农业普查数据为基础,进行了核定和修订。

本篇资料来源于农村综合统计年报,由省统计局农村统计处和国家统计局福建调查总队农业调查处、农村调查处整理提供。

output by rural households is not included in agriculture and used only as supplementary indicators. Since 2010, we carry out the product of category statistics, nut fruits belongs to farming and collection of wild plants belongs to forestry. Transport of bamboo and timber cover all the units related. Services to farming, forestry, animal husbandry are included in farming In order to be comparable; data on Farming, Forestry, Animal Husbandry and Fishery in from 2007 to 2017 have been adjusted according to the data obtained from the Third National Agricultural Census.

Data in this chapter are based on the statistical reporting summary tables and are prepared and compiled by the Division of Countryside Statistics of Fujian Provincial Bureau of Statistics, Agricultural Investigation Division and Rural Investigation Division of Survey Office of the National Bureau of Statistics in Fujian.